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§ 140 

Adjungering 
Arbetsutskottet adjungerar Sidney Holm (MP) till dagens sammanträde med rätt att delta i 
överläggningarna. 
 
- - - - - 
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§ 141 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Anmälningar KSAU 2013-11-12 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 2013-10-10, projektet HAMN  
KSLs rekommendation, överenskommelse om 
ärendehantering avs hemlösa 

 

Socialstyrelsen, samverka för barns bästa  
  

Inbjudningar 
 

Inbjudan Ältadagen  
  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 13:52  
Cirkulär 13:53  
Cirkulär 13:55  
  

Övrigt 
 

AB Vårljus, avyttring av aktier 131016  
AB Vårljus, bolagsordning 131016  
AB Vårljus, dagordning 130903  
AB Vårljus, dagordning 131023  
AB Vårljus, protokoll 130903  
AB Vårljus, protokoll 131014  
AB Vårljus, protokollsutdrag KS i Huddinge 
130923 

 

AB Vårljus Sol, dagordning 131023  
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AB Vårljus, tertialrapport 2 131015  
AB Vårljus, tertialrapport 2 131029  
AB Vårljus, utredning lex Sarah  
Föreningsråd i Älta, protokoll 130917  
Hållbarhetsberedningen, minnesanteckningar 
130514 

 

Hållbarhetsberedningen, protokoll 130910  
Käppala, protokoll 131015  
Södertörns brandförsvar meddelande om 
justering 

 

  
 
- - - - - 
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§ 142 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2013-11-12 

Ärende Delegat 
Tillförordnande av stadsdirektör Stadsdirektören Lena Dahlstedt 
Resa för deltagande i Edge Cities Network 
årsmöte 27-29 november 2013 i North 
Down, Nordirland 

Kommunstyrelsens 1:e vice ordförande 
Stefan Saläng 

Dokumenthanteringsplan för mark- och 
exploateringsenheten. 
Dnr: KFKS 2013/620-004 

Administrativ direktör Mats Bohman 
(arkivarie Helena Lindahl) 

  
 
- - - - - 
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§ 143 KFKS 2012/156-040 

Ekonomisk månadsrapport september 2013 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar månadsrapport ekonomi för september 2013. 
 

Ärende 
Årsprognosen för årets resultat är 70 mnkr, 1 mnkr sämre än budget. Prognosen för 
balanskravsresultat är 125 mnkr, 54 mnkr bättre än budget och 7 mnkr bättre än prognos 
vid tertialbokslut 2.  Den större delen av förklaringen till det bättre balanskravsresultatet är 
återbetalningen av försäkringspremier från AFA försäkrings AB på 45 mnkr. 
 
Förändringen sedan tertial 2 avser till största del en förbättrad prognos för 
utbildningsnämnden som ökar sitt överskott från 16 mnkr till 22,8 mnkr.  
 
Läget när det gäller verksamheternas och nämndernas måluppfyllelse är detsamma som vid 
tertialbokslut 2. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 oktober 2012 
Månadsrapport september 2013 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Vi socialdemokrater anser att de 45 mnkr som har återbetalats från AFA Försäkrings AB 
ska gå till personalverksamhet, t ex inom arbetsmiljöområdet, då pengarna är ej utbetalda 
sjukförsäkringspremier.” 
 
- - - - - 
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§ 144 KFKS 2013/642-003 

Reglemente med gemensamma bestämmelser för den 
politiska organisationen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente med gemensamma bestämmelser för den 
politiska organisationen, som ersätter nuvarande ”reglemente med gemensamma 
bestämmelser för nämnder”. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade för egen del att ge stadsledningskontoret i 
uppdrag att, till kommunstyrelsens sammanträde den 25 november, komplettera förslag till 
reglemente med att handlingar ska skickas inom viss tid och att ordförande får medge 
undantag till senare utskick. 
 

Ärende 
I arbetet med att se över de styrande dokumenten föreslår stadsledningskontoret att det 
reglemente som innehåller gemensamma bestämmelser för nämnderna om till exempel 
arbetsformer, utskott, kallelse, och undertecknande av handlingar ersätts med ett 
uppdaterat reglemente kallat reglemente med gemensamma bestämmelser för den politiska 
organisationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 oktober 2013 
Förslag till reglemente med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen 
Nuvarande reglemente med gemensamma bestämmelser för nämnderna; se 
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/
gemensamt_namnder.aspx  
 

Yrkanden  
Rolf Wasteson (V) yrkade med instämmande av Stefan Saläng (FP), Mats Gerdau (M), 
Hans Peters (C) och Majvie Swärd (S) bifall till stadsledningskontorets förslag men ger 
stadsledningskontoret i uppdrag att, till kommunstyrelsens sammanträde den 25 november, 
komplettera förslag till reglemente med att handlingar ska skickas inom viss tid och att 
ordförande får medge undantag till senare utskick. 

http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/gemensamt_namnder.aspx
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/gemensamt_namnder.aspx
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Rolf Wasteson (V) yrkade därutöver att alla sammanträden ska vara öppna för allmänheten. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Rolf Wastesons yrkande att bifalla 
stadsledningskontorets förslag men att stadsledningskontoret får i uppdrag att, till 
kommunstyrelsens sammanträde den 25 november, komplettera förslag till reglemente med 
att handlingar ska skickas i tid och att ordförande får medge undantag till senare utskick. 
 
Arbetsutskottet avslog Rolf Wastesons tilläggsyrkande om att alla sammanträden ska vara 
öppna för allmänheten. 
 
- - - - - 
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§ 145 KFKS 2007/95-141 

Upphävande av regelverk om avknoppning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att ta bort det regelverk som kallas ”Knoppa av och starta eget, 
riktlinjer och förhållningssätt”.  
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att inom ramen för den form av styr-
dokument som kallas ”Så gör vi i Nacka” ta fram en handledning för hur ledningen av en 
verksamhet bör organiseras i en situation där chef och medarbetare önskar ta över verk-
samheten som privata utförare. Handledningen ska anmälas till kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Det regelverk som kommunen antog 2007 om avknoppning är inte ett fungerande verktyg i 
de situationer där det kan bli aktuellt att medarbetare och ansvarig chef vill driva en verk-
samhet vidare i egen regi. Stadsledningskontoret föreslår att det tas bort och att stadsdirek-
tören i stället tar fram en handledning för hur ledningen av en verksamhet ska organiseras i 
det fall chef och medarbetare vill driva verksamheten själva som privata utförare. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 17 oktober 2013 
Styrdokumentet ”Knoppa av och starta eget, riktlinjer och förhållningssätt” 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 
Majvie Swärd (S) meddelade att socialdemokraterna återkommer i kommunstyrelsen med 
sitt ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 146 KFKS 2013/628-001 

Servicepolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslagen servicepolicy. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till ny servicepolicy. Den nya policyn är kortare 
och har samma huvudbudskap som den nuvarande - att vi är till för medborgare och 
företagare. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 oktober 2013 
Gällande servicepolicy 
Förslag till ny servicepolicy 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 147 KFKS 2013/629-001 

Inköpspolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslagen ny inköpspolicy. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till ny inköpspolicy. Den är kortare än den 
tidigare från 2008, men innehåller samma budskap. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 oktober 2013 
Gällande inköpspolicy 
Förslag till ny inköpspolicy 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet är mycket positiva till den nya Policyn för upphandling och inköp och tror att 
den kan bli ett bra verktyg i kommunens hållbarhetsarbete men, som med alla bra verktyg 
krävs någon som kan hantera dem. Blir de bara liggandes i en verktygslåda gör de ingen 
nytta. 
Vi vill att alla berörda ska få information om att verktyget finns och någon form utbildning 
i hur det ska användas. Det behövs också att någon som är extra duktig på att hantera 
verktyget får i uppdrag att se till att kommer till användning som det är tänkt.  Annars 
riskerar detta bli bara ännu ett verktyg undanstoppat i en låda tillsammans andra ”bra att 
ha” saker. Det känns som en typiskt manlig grej att skaffa en massa avancerade verktyg till 
att själv fixa allting själv, för att sedan inse att det kanske inte var så lätt. Ibland behövs en 
kunnig hantverkare. Miljöpartiet anser att styrning är viktigt och vill tillsätta en 
miljödirektör eller liknande med ett övergripande ansvar för att kommunens olika 
hållbarhetsverktyg används rätt i alla kommunens verksamheter.” 
 
- - - - - 
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§ 148 KFKS 2013/647-003 

Riktlinjer för överlämnande av slutbetyg/examensbevis 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslagna riktlinjer för överlämnande av slutbetyg/examensbevis. 
 

Ärende 
Enligt 29 kap 18 § skollagen ska huvudmannen för en fristående skola där betyg sätts 
lämna över elevernas slutbetyg eller de betygsdokument som eleven får efter fullföljd 
gymnasieutbildning, till den kommun där skolan är belägen. För gymnasieskolan kommer 
beteckningen från och med den 1 jul 2015 vara examensbevis. 
 
Det finns idag en rutin som innebär att såväl kommunala som fristående skolor behåller 
slutbetygen i fem år. Främsta anledningen till det är att det har bedömts enklare för elever 
som har behov av kopior på sina betyg, att vända sig till den skola de har en relation till. 
 
Stadsledningskontoret bedömer att det inte uppfyller lagens bestämmelse att de fristående 
skolorna behåller betygen i fem år. Kontoret föreslår därför riktlinjer som innebär att 
slutbetygen ska lämnas inom sex månader efter att de har utfärdats. Riktlinjerna omfattar 
vidare anvisningar kring själva inlämnandet. 
 
För enkelhetens skull bör samma regelverk gälla för de kommunala skolorna. Det blir 
annars väldigt konstigt sett med medborgarnas ögon. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 31 oktober 2013 
Förslag till riktlinjer för överlämnande av slutbetyg/examensbevis  
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 149 KFKS 2013/363-007 

Revisionsskrivelse om museiprojektet HAMN 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Revisorerna bedömer i en nu inkommen revisionsskrivelse att det saknas erforderligt beslut 
från kommunfullmäktige att starta museiprojektet HAMN och att beslutsunderlagen varit 
bristfälliga. Kommunfullmäktige uttryckte kritik mot underlagen för investeringsbeslut 
redan i juni 2011 och stadsledningskontoret instämmer i att det ursprungliga förslaget om 
att ansöka om EU-medel borde ha tagits i kommunstyrelsen. En tydligare formell 
återkoppling av att EU-medel hade beviljats borde också ha skett, utöver förslaget om att 
avsätta medel i budgeten för år 2010 för det fortsatta projektet. Kommunstyrelsen har med 
anledning av tidigare revisionsrapporter redogjort för hur kommunstyrelsen arbetar för att 
förbättra beslutsunderlag ibland annat ärenden om investeringar och det arbetet omfattar 
självklart även museiprojektet HAMN och utvecklingen av Fisksätra marina. 
Kvalitetssäkringen omfattar även på vilken nivå olika beslut ska fattas. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 oktober 2013 
Revisionsskrivelse 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Vi instämmer i den kritik som revisorerna har gjort och vi har i tidigare 
protokollsanteckningar vid ett flertal tillfällen framfört kritik ang projektet. I vårt 
budgetförslag för 2014 hade vi också med en delvis avveckling av projektet, en avveckling 
som skulle undanta den lokalt inriktade museidelen och i stället inrätta ett 
innovationscentrum som kan beskrivas som en vidareutveckling av ett nyföretagarcentrums 
verksamhet. Detta förslag avslogs av en enig alliansmajoritet. 
Vi ser det positivt att alliansmajoriteten har tagit till sig revisorernas kritik” 
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Mats Gerdau (M) lät för Alliansens arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Vi instämmer i revisorernas bedömning att beslutet att starta projektet inte fattades i 
enlighet med gällande beslutsordningar och att beslutsunderlagen varit bristfälliga samt att 
detta gällde i de initiala skedena i projektet. Under 2012 och 2013 har mycket engagemang 
lagts ned på att ta fram risk- och sårbarhetsanalyser, kvalitetssäkra beslutsunderlagen och 
göra realistiska ekonomiska kalkyler över såväl investeringar som planerade driftkostnader.  
  
Vi vill också notera att kommunfullmäktige varit eniga om de inledande besluten om 
HAMN, bl a när det gäller konsortialavtalet i maj 2011 där det långsiktiga hyresavtalet 
ingick och där man avtalade om kommande verksamhet i lokalerna.  
  
Eftersom Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Nackalistan nu vill avbryta och avveckla 
HAMN-projektet vill vi påtala de enorma kostnader ett sådant beslut skulle medföra (117,9 
Mkr enligt tjänstemännens bedömning). Det handlar om återbetalning av pengar från 
EU/Tillväxtverket, förgäveskostnader för projektering, skadestånd till hyresvärden för 
kontraktsbrott, förgävesinvesteringar i fastigheten som måste kostnadsföras, beställda men 
ännu ej levererade montrar till museet mm. Vi inom Alliansen menar att det vore direkt 
ansvarslöst att kasta skattebetalarnas pengar i sjön på det sättet.”  
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Projektet HAMN med museum och tillhörande projekt i Fisksätra Marincenter har 
kommit att bli något av en gökunge. Projektens väg har kantats av dåliga beslutsunderlag 
med bristande konsekvensbeskrivningar. Beslut har därför kommit att tas utan 
kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges ledamöter getts förståelsen för att ännu mer 
kostnader kommer att följa. 
 
När driftbudgetkalkylerna för museet kom (som ju ingick som underlag till investeringar) så 
var Vänsterpartiet först ut att kritisera dem och visa på hur orimliga de var.  
 
Fisksätra Marincenter har en historia i Nacka där den moderatledda majoriteten redan 
under 80-talet gjorde magnifika felsatsningar som kom att kosta kommunen oerhörda 
summor. Man kan alltså få en déjà vu-känsla när dagens HAMN-projekt visar sig ha sådana 
brister.  Tyvärr har det varit en räcka med kostsamma projekt som drivits fram av 
majoriteten utan att de försäkrat sig om att kunna lämna rimliga beslutsunderlag. Det är 
symptomatiskt och helt i linje med den kultur av självgodhet och fartblindhet som den 
gamla alliansledningen också präglade organisationen med. Nu finns goda tecken på en 
ändrad inställning men arvet är stort och gör sig ofta påmint i ärenden som ännu inte dolts 
i det förgångnas dunkel. HAMN är alltså ett sådant projekt.  
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Även om förbättringar i beslutsunderlag är tydliga samt att styrningen stramats upp så 
återstår att se om majoriteten lyckas med att röka ut den gamla kulturen och vända skutan. 
En ny majoritet som får prägla organisationen med en ny sund kultur är den bästa 
försäkringen för att inte liknande händelser ska inträffa igen.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Jag instämmer helt i revisorernas kritik som ligger i linje med de synpunkter jag tidigare 
har framfört i Kommunstyrelsen. Projektet HAMN är dock en gammal surdeg den nya 
Stadsdirektören och den nya Kommunstyrelsens ordförande fått ta över från sina 
företrädare. Jag tror inte HAMN skulle ha utvecklats till vad det är idag om någon annan 
lett projektet. Mycket surdeg vill ha mycket mat och det är viktigt att man sköter och matar 
den rätt så den inte blir för sur eller dör, en död surdeg är ingen idé att mata. Man bör med 
ett öppet sinne undersöka hur projektet kunnat växa till sig så okontrollerat för att se hur vi 
i framtiden kan lyckas bättre. 
Miljöpartiet anser att om nuvarande HAMN är bortom all räddning bör vi ha en plan B. 
Ett alternativ till ”Slagfältsmuseet” skulle kunna vara ett mer beprövat koncept såsom 
vetenskapsmuseet Tom Tits. Vi tycker att man parallellt med att nuvarande museiprojekt 
startas upp, utreder möjligheterna att snabbt växla över till ett vetenskapsmuseum utifall 
”Slaget om Stäket” inte blir den publikmagnet ”man” tror. Vi tror också att det med ett 
känt koncept som Tom Tits skulle bli lättare att hitta någon som vill ta hand om 
restaurang- och vandrarhemsdelen i HAMN projektet.” 
 
Hans Peters (C) lät för anteckna följande. 
 
”Man kan konstatera att den kritik som revisorerna riktar mot projektet härleds till redan 
tidigare kända problem vad gäller beslut och beslutsunderlag. Sedan 1 januari 2013 har 
kulturnämnden ansvaret för HAMN. Jag kan nämna att kulturnämnden vid varje 
sammanträde följer utvecklingen och museiebygget. Kultur- och utbildningsenheten och 
nämnden har nu god kontroll över processerna och eventuella kostnadsförändringar 
åtgärdas snabbt. Samtidigt är det viktigt att konstatera, att om man gör som S, NL och 
delvis V föreslår i sina budgetar för 2013, dvs att omforma och avveckla HAMN, så skulle 
det kosta Nacka kommun stora belopp. Sammantaget skulle det handla om över 100 mkr i 
brutna kontrakt och överenskommelser, återbetalningsskyldighet, upparbetade kostnader 
mm. Särskilt S och NL hanterar skattebetalarnas pengar synnerligen lättsinnigt” 
 
- - - - - 
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§ 150 KFKS 2013/ 557-045 

Kommunal borgen Stiftelsen Stjärngull 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå borgensåtagande för ett lån om 162,500 (etthundra 
sextiotvåtusen femhundra) kronor med maximalt sex års amortering till Stiftelsen 
Stjärngull. 

Ärende 
Stiftelsen Stjärngull äger fastigheten Velamsund 14:30,belägen i Kummelnäs, Saltsjö-Boo. I 
fastigheten bedriver stiftelsen, via Stjärngull ekonomisk förening, pedagogisk verksamhet 
med waldorfinriktning. Verksamheten har idag, hösten 2013, 16 inskrivna barn och tre till 
elever börjar i januari 2014. 
Stiftelsen Stjärngull har inkommit med en ansökan om kommunal borgen på 162,500 
kronor. Stiftelsen Stjärngull beviljades för ett par år sedan en kommunal borgen på 
1,000,000 (enmiljon) kronor för inköp av fastigheten Velamsund 14:30. Stiftelsen Stjärngull 
har till och med september 2013 amorterat 162,500, vilket betyder att Nacka kommuns 
aktuella borgensåtagande uppgår till 837,500 kronor.  
 
Stiftelsen Stjärngull ansöker nu om kommunal borgen för att göra en tillbyggnad av en av 
avdelningarna. Den tilltänkta tillbyggnaden kommer även resultera i ökade möjligheter för 
en flexibel verksamhet.  
 
Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen beviljar Stiftelsen Stjärngull kommunal 
borgen om 162,500 kronor med maximalt sex års amortering. Stiftelsen Stjärngull ska 
årligen redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot på banklånet till 
Stadsledningskontoret.Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 oktober 2013 
Borgensansökan från Stiftelsen Stjärngull 
Bygglovsritning 
Årsredovisning 2012 
Stiftelsens stadgar 
Budget 2013 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
- - - - - 
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§ 151 KFKS 2012/504-469 

Rättvisemärkt handel i kommunen 
Motion den 10 september 2012 av Mattias Qvarsell (S) m.fl. 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige uttalar att det är positivt att en del kommunala verksamheter 
redan idag köper miljö- och rättvisemärkta produkter. Den kommunala 
upphandlingen spelar stor roll för att skapa ett positivt marknadstryck för mer 
ekologiskt och socialt hållbara produkter. Kommunala verksamheter uppmuntras 
att fortsätta öka andelen varor och tjänster som är producerade på ett miljömässigt 
och socialt hållbart sätt inom sina ekonomiska ramar. Med detta anses punkten 1 i 
motionen färdigbehandlad.  

 
2. Övriga förslag i motionen avslås med hänvisning till att kommunen redan är 

Milleniekommun och det redan innebär att kommunen arbetar med etiska och 
sociala krav vid upphandling. 

 

Ärende 
Motionärerna vill att Nacka kommun bidrar till att förbättra arbetsvillkoren för jordbrukare 
i utvecklingsländer genom att kommunen alltid som första alternativ ska välja Fairtrade-
märkta produkter. Dessutom önskar motionärerna att kommunen ska ansöka om att bli 
Fairtrade City.  
 
Kommunfullmäktige behandlade den 28 januari 2013, § 29, ärendet där det 
återremitterades med uppdrag att: 
1. se över hur andra kommuner arbetar positivt med Fairtrade och ta fram ett underlag för 
detta  
2. se över kommunala konsekvenser, bland annat ekonomiska, av förslagen i motionen.  
 
De tillfrågade kommunerna som redan är diplomerade som Fairtrade City upplever det 
som positivt och framhåller att kommunen på det sättet arbetar mer medvetet och 
systematiskt med etisk handel samt att det är ett bra för kommunens varumärke och skapar 
ett bra nätverk. Konsekvenserna av att bli en Fairtrade City handlar dels om åtgärder inom 
organisationen dels om åtgärder i lokalsamhället. Kostnaden beräknas till ca 350 000 kr 
under år 1 som Fairtrade City, i det beräknas kostnader för samordnare och kostnader för 
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aktiviteter. Till det kommer kostnader för inköp av Faritradeprodukter för de kommunala 
verksamheterna vilket beräknas till en extra kostnad på ca 360 000 per år. 
 
Bedömningen är att enskilda initiativ såsom att bli en Fairtrade City bör diskuteras inom 
ramen för kommunens hållbarhetsarbete. Kommunen är idag en Millenniekommun där det 
ingår bland annat frågor om etiska och sociala krav vid upphandling. Därtill tillkommer 
frågan om att låsa sig vid en specifik etisk märkning samt de omtvistade effekterna som 
finns. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 maj 2013 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 28 januari 2013, § 29 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 oktober 2012  
Motion 
 

Ärendet tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 136 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 januari 2013 § 29 
Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterades 
ärendet till kommunstyrelsen med uppdrag att  
1. se över hur andra kommuner arbetar positivt med Fairtrade och ta fram ett underlag för 
detta  
2. se över kommunala konsekvenser, bland annat ekonomiska, av förslagen i motionen.  
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade med instämmande av Mats Gerdau (M) och Stefan Saläng (FP) 
enligt följande.  
”Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta 
  
att uttala att det är positivt att en del kommunala verksamheter redan idag köper miljö- och 
rättvisemärkta produkter. Den kommunala upphandlingen spelar stor roll för att skapa ett 
positivt marknadstryck för mer ekologiskt och socialt hållbara produkter. Kommunala 
verksamheter uppmuntras att fortsätta öka andelen varor och tjänster som är producerade 
på ett miljömässigt och socialt hållbart sätt inom sina ekonomiska ramar. Med detta anses 
punkten 1 i motionen färdigbehandlad, 
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att övriga förslag i motionen avslås med hänvisning till att kommunen redan är 
Milleniekommun och det redan innebär att kommunen arbetar med etiska och sociala krav 
vid upphandling.” 
 
Majvie Swärd (S) yrkade med instämmande av Rolf Wasteson (V) bifall till motionens 
förslag. 
 
Jan-Eric Jansson (KD) meddelade att han inte deltar i beslutet. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Hans Peters 
yrkande. 
 

Reservationer 
Majvie Swärd (S) och Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 152 KFKS 2012/570-539 

Kombinerad matarbuss- och skolskjuts 
Motion den 8 oktober 2012 av Brita Ström och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 
hänvisning till de pågående aktiviteter som redan görs för att minska bilåkandet och öka 
trafiksäkerheten. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun i samarbete med SL utreder möjligheterna att i 
lämpligt villaområde i Nacka på försök ha trafik morgnar och eftermiddagar med 
matarbussar som samtidigt är skolskjutsar. 
 
Det finns många goda exempel på vad som görs både för att öka resandet kollektivt och 
minska bilåkandet men även för att göra skolvägarna trafiksäkra. En sätt är att skapa fysiska 
förändringar men inte minst handlar det om att arbeta med beteendeförändringar. 
 
Att göra det lätt för alla att åka kollektivt innebär att det krävs omfattande busstrafik både i 
turtäthet och linjedragning mellan villavägar, skolor och förskolor och andra bussar. 
Bedömningen är att det är mer verkningsfullt och hanterbart att fortsatta de satsningar som 
redan görs med beteendeförändringar och fysiska åtgärder. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 oktober 2013 
Protokollsutdrag tekniska nämnden 11 juni 2013, § 98 
Motion 

Ärendet tidigare behandling 

Beslut i tekniska nämnden den 11 juni 2013 § 98 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att motionen anses besvarad. 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
- - - - - 
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§ 153 KFKS 2013/238-319 

Bevara grusvägar i Nacka 
Motion den 11 april 2013 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman, Staffan 
Waerndt, Rahim Jafari (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förlaget om att Nackas grusvägar ska bevaras eftersom det 
saknas stöd för att grusvägar har fler fördelar än asfalterade vägar. Det saknas även stöd i 
Nackas översiktsplan att grusvägar ska bevaras. Förslagen om samråd med omkringboende 
samt hänsyn till omgivande miljö kräver ingen åtgärd eftersom detta hanteras inom ramen 
för detaljplaneprocessen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen ”Bevara grusvägar i Nacka” föreslår Nackalistan att kommunen, så långt som 
möjligt, ska verka för att bevara Nacka kommuns grusvägar. Motionärerna föreslår 
följande: 

• Alla vägar ska bevaras som grusvägar, så långt det är möjligt, i överensstämmelse 
med intentionerna i Nackas översiktsplan. 

• Synpunkter från omkringboende och respektive fastighetsförening vara helt 
vägledande när beslut fattas om en väg ska bevaras som grusväg eller asfalteras. 

• I arbetet med vägexploatering bör hänsynen till bevarande av kulturmiljö och 
växtlighet vara större. 

 
Tekniska nämnden föreslår att förslagen avslås eftersom fördelarna med grusvägar inte 
överväger nackdelarna. Det saknas även stöd i Nackas översiktsplan för bevarandet av 
grusvägar.  
 
Eftersom både dialog med medborgare och arbete med att ta hänsyn till omgivande miljö 
är en del av arbetet med detaljplaneprocessen föreslår stadsledningskontoret att 
kommunfullmäktige även avslår de förslagen i motionen som berör detta. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 oktober 2013 
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Protokollsutdrag tekniska nämnden 2013-06-11, § 99 
Motion 

Ärendet tidigare behandling 

Beslut i tekniska nämnden den 11 juni 2013 § 99 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige avstyrka de tre förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 154 KFKS 2013/605-616 

Förlängd daglig SFI-utbildning 
Remiss av motion den 14 oktober 2013 av Zakia Mirza och Tuija Meisaari-Polsa (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till arbets- och företagsnämnden 
för utredning och förslag till beslut senast den 25 mars 2014. 
 

Ärende 
Zakia Mirza och Tuija Meisaari-Polsa (S) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 14 oktober 2013 en motion med följande förslag.  
 

• Nacka kommun ska ställa krav på SFI-anordnarna att erbjuda åtta timmars 
utbildning om dagen, inkluderande 2-4 timmars språkpraktik. 

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 oktober 2013 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 155 

Övrigt 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
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